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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT  CELEBRADA EL  
DIA 20 D’OCTUBRE DE 2014 
 
Data:  20 d’octubre de 2014 
Caràcter:  ordinària 
Convocatòria: primera 
Inici:  20,00  hores 
Fi:   22,00 hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament de Llubí 
Assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Toni Vallespir Perelló  
- 2º Tinent de batlle, Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
- Regidor,  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
- Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriu Caterina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
- Regidor, Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa: ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la 
corporació. 
 
I.- PART INFORMATIVA: 

1.- Pla d’Ajustament 3º trimestre 2014 
Es va donar compte de l’informe de secretaria-intervenció de data 14 d’octubre 2014   
que és del següent tenor: 
 
“Asunto: Evaluación y comparación con el tercer tri mestre de 2011-2014 de las 
medidas del plan de Ajuste del Ayuntamiento de Llub í. 
 
De acuerdo con el Real Decreto – ley 4/2012, de 24 de febrero, sobre la ejecución de 
los Planes de Ajuste y el artículo 10 de la Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por 
la que se desarrollan las obligaciones de suministro de información previstas en la Ley 
Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad 
Financiera, emito el presente INFORME: 
 
Primero. - Análisis de las desviaciones producidas en el tercer trimestre del ejercicio 
2014 en el cumplimiento de las medidas contenidas en el Plan de Ajuste: 

A) Ingresos 

 
Medida 1: Subidas tributarias, supresión de bonific aciones y exenciones . 
 
Las subidas tributarias son de dos impuestos: Impuesto de construcción, instalación, 
obras y el Impuesto de incremento de valor de los terrenos de naturaleza urbana. 
 
Respecto al Impuesto de Construcción, Instalación y Obras: Observamos que 
disminuye la recaudación si lo comparamos con el tercer trimestre del año pasado. El 
ejercicio pasado ya estaba en vigor este aumento de un + 0,35% del tipo tributario del 
ICIO. Así: 
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RECAUDACIÓN 
2013 30.559,31 euros 
2014 18.693,25 euros 
 
Respecto al Impuesto de Incremento de los Terrenos de Naturaleza Urbana, durante 
este tercer trimestre se ha recaudado 18.834,26 euros. Se mantiene y aumenta la 
recaudación en comparación con  2013 (17.928,38 euros). 
 
Medida 2: Correcta financiación de las tasas y prec ios públicos . 
 
Esta medida, a efectos recaudatorios, es de impacto reducido. 
 
Se han modificado tres Ordenanzas fiscales: 
 
• Ordenanza fiscal reguladora de la tasa de licencias urbanísticas: Con la creación de 
la tasa sobre licencia de obra (0,8 % del Presupuesto del proyecto de obra) se 
aumenta la recaudación. Así, en el tercer trimestre de 2014 se han recaudado 
5.203,62 euros mientras que hasta el tercer trimestre del pasado ejercicio se 
recaudaron 4.154,02 euros. 
 
• Ordenanza fiscal de expedición de documentos administrativos: En esta medida 
únicamente se modificó el importe de los certificados final de obras, pasando de 42 a 
54 euros. El importe del resto de documentos administrativos no se modificó. 
 
En el tercer trimestre de 2013 se recaudó 2.880,60 euros mientras que en este tercer 
trimestre se ha recaudado 2.053,72 euros.  
 
• Ordenanza fiscal reguladora de los vados: En 2013 se recaudó durante el tercer 
trimestre 846 euros mientras que en este tercer trimestre se han recaudado 487,50 
euros. Hasta final de año no tendremos datos más fiables, cuando esté todo el padrón 
fiscal recaudado.  
 
La suma de la recaudación de los tres importes da los siguientes resultados:  
 
Recaudación 3er trimestre 2014=7.744,84 euros (-) Recaudación 3er trimestre 
2013=7.880,62 euros. Se produce una disminución de recaudación de 135,78 euros. 

B) Gastos 

 
Medida 1: Reducción de costes de personal.  
 
El Plan de Ajuste contempla la amortización de una plaza de personal laboral  (Vigilante 
Punto Verde) y la renuncia a la subvención de Agentes de desarrollo local que se 
financiaba con un 20% por parte del Ayuntamiento. Durante el tercer trimestre de 2011 
tuvo un coste de 5.962,15 euros. Una vez realizadas estas medidas (Pleno 21 de 
noviembre de 2011) se produce un ahorro de 5.962,15 euros. En el año 2012 y 2013 ya 
se produjo este mismo ahorro. 
 
Respecto a la supresión del seguro privado médico de los empleados públicos, se 
suprimió durante el ejercicio 2012 y se ha restaurado, voluntariamente para quienes lo 
soliciten, el pago del 50% del mismo para 2014. Por tanto, el coste del tercer trimestre fue 
de 2.165,61 euros frente a los 2.511,59 euros del ejercicio 2011. 
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En total, se ha producido un ahorro de 6.308,13 euros respecto el ejercicio 2011. 
 
Medida 2: Ahorro en el Capitulo 2  
 
El Plan de Ajuste contempla una reducción del 5% en la partida de fiestas  (Festes de Sa 
Rua, Errmita, Sant Feliu i Son Ramis).  
 
Entonces, en el tercer trimestre de 2013 se gastaron 91.389,54 euros mientras que hasta 
el tercer trimestre de 2014 se ha gastado  92.637,77 euros.  
 
Medida 3: Ahorro en el Capítulo 4  
 
El Plan de Ajuste contempla una reducción de un 6% en las subvenciones. Se conceden 
durante los meses de noviembre y diciembre. Por tanto, este trimestre de 2014 se ha 
pagado 0 euros al igual que el ejercicio pasado.   
 
Medida 4: Ahorro en otras medidas de gasto.  
 
El Plan de Ajuste contempla la supresión del pago al Consell de Mallorca a 
SERPREISAL, medida ya contemplada en el Presupuesto 2014.  
 
En el tercer trimestre de 2011 se gastó 8.329,23 euros mientras que este trimestre el 
gasto ha sido 0 euros. Por tanto tenemos un ahorro de 8.329,23 euros. 
 
Segundo. - Análisis trimestral sobre pasivos financieros y comerciales. 
 
En relación a los datos incorporados en este punto cabe indicar lo siguiente: 
 
a) Durante el tercer trimestre del ejercicio el Ayuntamiento no ha recibido avales 
públicos. 
 
b) La Central de Información de Riesgos Local se encuentra actualizada con los datos 
de las operaciones de crédito contratadas por el Ayuntamiento a 31 de septiembre de 
2014. Se informa de que en sesión plenaria de día 16 de s eptiembre de 2014 se 
acuerda aprobar la amortización total del préstamos  ICO a través del R.D 4/2012.  
 
c) Los datos de la deuda comercial coinciden con los contenidos en el informe 
trimestral sobre cumplimiento de los plazos previstos en la Ley 15/2010, de 5 de julio, 
de modificación de la Ley 3/2004, de 29 de diciembre. 
 
d) Durante el tercer trimestre del ejercicio el Ayuntamiento no ha realizado ninguna 
operación con derivados y otro pasivo contingente.” 
 
Els reunits es donen per assabentats 
 
 
II.- PART RESOLUTÒRIA: 
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR.- 
A continuació,  pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació 
que formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior (Sessió ordinària de dia 16 de 
setembre de 2014), i no havent-se formulat cap observació, va ser aprovat per unanimitat 
dels assistents. 
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2.- EXAMEN I APROVACIÓ CONVENI INTERMUNICIPAL DE “T ARGETA 
CIUTADANA”.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  7 d’octubre de 2014, que deia: 
 
“Vist el projecte de conveni remès per l’Ajuntament de Palma,  per què els residents en 
aquesta localitat de Llubí  puguin fer ús del transport urbà col·lectiu de viatgers que presta 
l’EMT a Palma, amb les mateixes condicions que l’Ajuntament de Palma té establertes 
per als seus residents, a través de les possibilitats que ofereix la tecnologia aplicada a la 
seva Targeta Ciutadana. 
 
Per l’abans exposat, aquesta Batllia,  proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent 
acord: 
 
Primer.- Aprovar el conveni adjunt, tal i com apareix redactat, facultant al Sr. Batlle per a 
la signatura del mateix i per a l'execució del present acord. 
 
Segon.- Notificar el present acord a l’Ajuntament de Palma, per a la seva constància i 
efectes procedents. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens del grup municipal PSM-EN, es va manifestar que aquest 
conveni és una mica trampa, ja que per part del Govern Balear no s’ha instal·lat la targeta 
intermodal que permetria als ciutadans  fer ús de tots els mitjans de transports i finançat a 
través del Govern Balear.  Amb aquest conveni el que vol el Govern Balear és que ho 
financin els Ajuntaments.  També demanà si s’ha fet qualque estudi de ciutadans de Llubí 
que es podran adherir. 
 
Contestà el Sr. Batlle dient que no creu que s’adhereixi molta gent, que no ha fet cap 
estudi sobre el nombre d’usuaris que es beneficiaran, ja que és impossible saber-ho. 
 
Replicà el Sr. Vicens, dient que al menys el que s’hagués pogut fer és donar publicitat a 
aquest conveni, ja sigui a través d’una enquesta o a través de facebook,   i així sabrien el 
nombre de persones interessades.  Si no es fa això, se firma un conveni sense saber el 
cost real per a l’Ajuntament i la no publicitat d’aquest conveni, torna a demostrar que no 
us importa el que pensin els ciutadans, tal i com vareu demostrar no donant publicitat a la 
redacció del catàleg de patrimoni,  a les normes subsidiàries o als pressuposts. 
 
Per part del Sr. Batlle es va replicar que “això són floritures”. El Sr. Vicens demanà al 
secretari que aquestes paraules del batlle constin de manera literal a l’acta de la sessió. 
 
El Sr. Batlle continuà explicant que l’equip de govern vol beneficiar als ciutadans que 
estan interessats en beneficiar-se de les avantatges d’aquest conveni;  a part d’això, 
l’Ajuntament disposa d’una petita partida pressupostària per fer front a les despeses. 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat,  acorden aprovar la Proposta de la Batllia 
abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
3.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA COMMEMORACIÓ DIA IN TERNACIONAL 
PER A L’ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA CAP A LES DONES.  
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  7 d’octubre de  2014, que deia: 
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“Com cada any, el dia 25 de novembre es commemora el Dia Internacional per a 
l’Eliminació de la Violència cap a les Dones, denunciant la violència que  pateixen 
les dones d’arreu del món, al mateix temps que es demana a tota la societat una major 
implicació en qualsevol acte que atempto contra la integritat i la dignitat de la dona i en 
defensa de la justícia, la igualtat i la no violència. 
 
Per tot això, i d’acord amb les disposicions legals vigents, PROPOSO  al Plenari 
l’adopció del següent ACORD: 
 
Primer.-  L’Ajuntament de Llubí en Ple acorda la renovació d’aquest compromís enfront 
d’aquesta xacra social, condemnant qualsevol tipus de violència cap a les dones, que 
vulnera els drets humans i en defensa d’una cultura basada en el respecte mutu, la 
igualtat, la llibertat i la dignitat humana. 
  
Segon.-  Que es pengi a la façana de l’Ajuntament la pancarta amb el llaç de solidaritat, 
sota el lema “25 de novembre, Dia Internacional per a l’Eliminació de la Violència cap a 
les Dones”.  
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
 Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat,  acorden aprovar la Proposta de la Batllia 
abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN CONTRA LA DISCR IMINACIÓ DE LES 
ILLES BALEARS EN ELS PRESSUPOSTS GENERALS DE L’ESTA T. 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 4 d’octubre de 2014, 
que deia: 
 
“El Govern d’Espanya ha aprovat el projecte de pressuposts generals de l’Estat per al 
2015.  D’acord amb aquest projecte, a les Illes Balears hi ha prevists 138 milions en 
inversions de l’Estat entre altres projectes per depuradores, transport ferroviari, 
infraestructures, etc...  Això significa 124 € per habitant, molt per davall dels 242 € per 
habitant de mitjana espanyola.  De fet molt lluny dels 391 € per capita prevists a 
Cantàbria o els 699 € prevists per a Castella i Lleó. 
 
Es tracta sens dubte d’un greu comparatiu cap als ciutadans de les Illes Balears que 
sumen el 2,3% de la població total de l’Estat espanyol, però només rebrem l’1,2% del 
total de les inversions.  Per posar un exemple, del total de 3000 milions prevists per 
inversions ferroviàries a l’Estat (sobretot per AVE), Balears només rebrà 3,8 milions.  
Tenint en compte que els ciutadans de Balears amb els seus imposts també financen 
l’AVE, seria just rebre una compensació i un tractament més igualitari. 
 
Tot i que la xifra de 138 milions per a 2015  suposa un increment del 86% en relació a les 
inversions previstes el 2014, venim d’unes xifres d’inversió tan ridícules, que aquet 
increment no suposa escalar cap posició i som la darrera comunitat en inversió per 
capita. 
 
Aquesta situació es repeteix any rere any.  En la inversió global de l’Estat cap a les 
comunitats autònomes dels darrers 20 anys les Illes Balears, sistemàticament sempre 
quedam molt per davall de la mitjana. Aquesta situació es produeix en governs centrals 
tant del PSOE com del PP. 
 
Per exemple, el 2006 la mitjana era de 426 € per habitant i Balears rebé 173 €.  El 2009 
la mitjana eren 520 i les Balears reberen 256.  El 2011 la mitjana eren 346 i Balears rebé 
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162.  El 20012 la mitjana era de 295 i Balears rebé 131.  I el 2014 la mitjana estava en 
206 i a Balears n’hi destinaren 66. Com veim la discriminació és continua, i tot que les 
xifres poden variar Balears sempre queda en els darrers llocs d’inversió estatal. 
 
A tot això s’hi ha d’afegir que des de 2011 no arriben les inversions estatals previstes a 
l’Estatut d’Autonomia,  que en el finançament autonòmic som de les comunitats que més 
aportam i de les que menys rebem, i que l’Estat no ha aprovat tampoc el nou règim 
especial per a les Illes Balears previst a l’Estatut que hauria d’estar en vigor des de 
principis d’any. 
 
Per tot això, es presenten els següents  Acords: 
 
1r. El ple de l’Ajuntament de Llubí considera discriminatori contra els ciutadans de les Illes 
Balears les inversions previstes al projecte de Pressuposts Generals de l’Estat per a 2015 
en comparació a la mitjana d’inversions estatals. 
 
2n. El ple de l’Ajuntament  de Llubí denuncia que aquesta discriminació suposa una 
minva per a l’economia de les Illes Balears, per a la competitivitat de les nostres 
empreses i un greuge comparatiu cap als ciutadans de les Balears. 
 
3r. El ple de l’Ajuntament de Llubí insta al Govern de l’Estat a millorar les inversions 
previstes per a Balears el 2015 i anys successius, especialment en matèria de transport 
ferroviari, inversió turística, medi ambient, innovació i noves tecnologies. 
 
4t. El ple de l’Ajuntament de Llubí constata que un any més el Govern de les Illes Balears 
no ha sabut exigir al Govern de l’Estat uns pressuposts justs i dignes per als ciutadans de 
Balears. 
 
5è. L’Ajuntament de Llubí  insta als diputats i senadors representants de les Illes Balears 
a no donar suport a cap pressupost de l’Estat que sigui discriminatori cap a les Illes 
Balears.” 
 
Per part del grup municipal PP, es va presentar la següent esmena respecte al punt 4t. 
dels acords per que quedi de la següent manera: 
 
“4t. El ple de l’Ajuntament de Llubí constata que un any més el Govern de les Illes 
Balears no ha aconseguit uns pressuposts justs i dignes per als ciutadans de Balears.” 
 
Per part de Sr. Gabriel Vicens es va denegar l’esmena i manifestà que ja està bé que 
sempre els diners destinats als ciutadans de Balears, sempre siguin el més baixos.  A 
part d’això, no s’han pagar les inversions estatutàries i criticà la postura del president 
Bauzá, dient que fa un doble joc, ja que aquí diu que lluita per aconseguir un millor 
finançament, i a Madrid, calla i accepta. 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat,  acorden aprovar la moció abans descrita i 
l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
 
5.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN CONTRA LA CAMPA NYA DE 
FUMIGACIÓ AMB INSECTICIDA AGRESSIU I NO SELECTIU CO NTRA LA 
PROCESSIONÀRIA. 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 3 d’octubre de 2014, 
que deia: 
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“El Govern té previst dur a terme una campanya de fumigació amb un pesticida 
considerat molt agressiu i poc selectiu en contra de la processionària del pi, durant les 
propere4s setmanes i fins a mitjan novembre. 
 
En concret, la planificació del Govern és fumigar les zones de pinar amb avioneta i 
helicòpter amb un insecticida anomenat DIMILIN Oleoso B, el principi actiu del qual, el 
diflubenzuron és un potent inhibidor del desenvolupament dels estadis de larva.  Tot i que 
només estigui present a aquest producte amb una concentració del 1,5 % i que el pla de 
fumigació evita les finques inscrites al CBPAE  (+ 100 metres a la rodona) i les caseres 
registrades, moltes veus expertes denuncien un risc innecessari ja que existeixen 
alternatives viables com el Bacilus turingensis, prou efectiu i de vida activa de curta 
durada, que està permès en agricultura ecològica. 
 
Esposa en dubta la necessitat d’aplicar aquest insecticida no només per la seva 
persistència al medi ambient sinó també pel perill de deriva que suposa la seva fumigació 
aèria per als cultius ecològics.  A més, encara que el DIMILIN Oleoso B es descriu com a 
compatible amb les abelles, diversos estudis científics (Adamsan et al. 2005, Devillers i 
Pham-Delegue 200. Tasei 2001, Thompson et al. 2005, Thompson et al. 2007) 
demostren que dosis menors a les letals afecten la vida de l’insecte (afecten damunt el 
rendiment de la colònia, mortalitat de les larves i ous, etc.) i per tant poden tenir un efecte 
no menyspreable sobre les seves poblacions. 
 
Del document de TRACSATEC destacam el següent: 
 
“9. ZONA DE TRATAMIENTO Y SUPERFICIE TRATADA 
 
La superficie total a tratar será de 27.028 ha, distribuidas de la sigüiente manera: 
MALLORCA 24.059 ha 
MENORCA 2.969 ha 
 
La relación de municipios con superficie de pinar objeto de tratamiento aéreo dentro del 
presente proyecto es la siguiente: 
Mallorca: Alaró, Alcudia, Algaida, Andratx, Ariany, Artà, Binissalem, Bunyola, Calvià, 
Campos, Capdepera, Costitx, Esporles, Felanitx, Inca, Lloret de Vistalegre, Llubí, 
Llucmajor, Manacor, Mancor de la Vall, Maria de la Salut, Marratxi, Montuïri, Muro, 
Palma, Petra, Porreres, Sant Llorenç des Cardassar, Santa Eugènia, Santa Margalida, 
Santa Maria del Camí, Santanyí, Selva, Sencelles, Ses Salines, Sineu, Son Servera i 
Valldemossa. 
Menorca: Alaior, Ciutadella, Es Mercadal, Es Migjorn Gran, Ferreries y Maó  
  
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de LLubí pren els següents ACORDS 
 
1. Instar el Govern de les Illes Balears a no utilitzar insecticides agressius i no slectius 
contra la processionària del pi mitjançant tractament aeris. 
 
2. Instar el Govern de les Illes Balears a utilitzar mitjans més racionals i selectius pel 
tractament de la processionària del pi. 
 
3. Trametre aquests acords al Govern de les Illes Balears i a APAEMA ( Associació 
Producció Agrària Ecològica Mallorca).” 
 
Per part del Sr. Batlle es va manifestar que el producte emprat és un producte autoritzat 
per la Unió Europea, i que al 2010, ja va esser emprar per la Conselleria de Medi Ambient 
per fumigar.  També manifestà el seu rebuig  per no haver avisat als Ajuntaments abans 
de la fumigació. 
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El Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal PSM-EN,  manifestà que només faltaria que fos 
un producte que no estigués autoritzat, i que a partir de 2011, la Unió Europea només ho 
ha  autoritzat per causes excepcionals, i en aquest cas de fumigació de 28.000 Ha, és 
evident que no és excepcional.  A part d’això, aquesta fumigació té un cost de dos milions 
d’euros que s’hagués pogut invertir en fer un tractament terrestre, que a més, donarien 
llocs de feina. 
 
El Sr. Batlle, replicà que no entén que si aquest producte és tant dolent la Conselleria de 
Medi Ambient ho autoritzi en el seu moment, i a part,  perquè, ara demaneu que sigui un 
tractament terrestre i vosaltres ho vareu fer a través d’un tractament en vol. 
 
Contestà el Sr. Vicens dient que això va esser una situació especial a un pinar de 
caràcter continu al nord d’Eivissa i que és molt diferent als pinarts del Pla de Mallorca que 
són de caràcter discontinus . 
 
El Sr.  Ramis Ramis del grup municipal CXI manifestà que hi ha formes de fumigar de 
caràcter alternatius. 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI; i 5 
vots en contra: PP) acorden aprovar la moció abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 
 
 
6.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ CXI RESPECTE A LA MODI FICACIÓ DE LA LLEI 
ELECTORAL EN QUAN A LES ELECCIONS MUNICIPALS. 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal CxI, de data 29 de setembre 2014, que 
deia: 
 
“En les darreres setmanes el partit Popular ha vengut anunciant la seva voluntat de 
reformar la llei electoral imposant l’elecció directa i automàtica dels batlles.  La reforma 
que es propugna traeix l’esperit de la Constitució, que consagra l’adopció, en els 
nivells estatal, autonòmic i local, del sistema parlamentari proporcional. 
 
Entenem que aquesta reforma electoral és un atac al pluralisme polític que la 
Constitució declara com un dels valors superiors de l’ordenament jurídic (art. 1 CE). 
Una reforma que pretén conservar el govern de milers d’ajuntaments i consagrar el 
bipartidisme baix l’excusa de l’estabilitat, obviant el consens com a base del sistema 
parlamentari vigent. 
 
Per altra banda, la reforma que es vol dur a terme per part del Partit Popular, limita la 
llibertat i el contingut de vot dels concejals electes que estiguin a l’oposició, ja que el 
vot dels concejals elegits mitjançant la candidatura que superi el 40% valdrà més que 
tots els altres concejals junts, encara que els superin en nombre. 
 
Aquesta reforma electoral que propugna el Partit Popular es fa per donar estabilitat 
política a un partit i no a una institució, creant un desequilibri representatiu de primer 
ordre, que lluny de cohesionar la societat, la fragmenta. 
 
El Partit Popular confon l’estabilitat política amb la llista més votada, el sistema 
parlamentari amb el sistema presidencialista, el consens amb les ganes de conservar 
la cadira, ... i tot això, a costa dels drets democràtics del conjunt de la ciutadania 
atorgats per la Constitució. 
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La reforma proposada és un menyspreu al pluralisme polític que consagra la 
Constitució, a més d’un fred i desvergonyit  càlcul electoral per intentar conservar el 
govern de milers d’Ajuntaments. 
 
En base a tot l’exposat proposam al Ple de l’Ajuntament de Llubí  que adopti els 
següents  
 

ACORDS 
 
1.- L’Ajuntament de Llubí considera que el sistema parlamentari i proporcional vigent 
en la llei electoral és un sistema a preservar, atès que està consagrat pe la constitució 
i garanteix la representació de la ciutadania, supeditant l’estabilitat política al consens 
de la majoria de representants. 
 
2.- L’Ajuntament de Llubí manifesta que qualsevol modificació a la Llei electoral ha de 
partir d’un ampli consens entre els diferents partits polítics amb representació als 
ajuntaments amb l’objectiu bàsic d’aprofundir en al democràcia, de promoure el 
pluralisme polític i la màxima representativitat de les diferents opcions ideològiques, 
descartant-se les fórmules com l’elecció directa del batle o el sistema d’elecció a doble 
volta. 
 
3.- L’Ajuntament de Llubí acorda notificar el contingut de la present proposta de 
resolució al Ministerio del Interior, al Ministerio de Hacienda i Administraciones 
Públicas del Gobierno de España, al President del Govern Balear i al Parlament de les 
Illes Balears.”   
 
El Sr. Joan Ramis Ramis del grup municipal CxI, es va manifestar que amb aquesta 
proposta es va contra el pluralisme polític i únicament es beneficiaran els partits grossos,  
ja que proposen una elecció directa i automàtica de batlle. 
 
El Sr. Batlle manifestà que tal i com ha sortit als mitjans de comunicació pareix que 
aquesta reforma no es durà a terme. 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat,  acorden aprovar la moció abans descrita i 
l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
7.- PROPOSTES D’URGÈNCIA.-    
El Sr. Gabriel Vicens  del grup municipal PSM-EN , va manifestar que el seu grup 
votava en contra de la urgència de la moció, ja que des de l’equip de govern es fan les 
coses precipitadament i no se’ls ha informat sobre el contingut  de la proposta de la 
modificació de crèdit; que es facin les feines com toca i que es duguin al pròxim 
plenari. 
 
Per part del regidor  Sr. Miquel Perelló Alomar es va manifestar que ells varen donar la 
documentació a la Comissió Informativa de dimecres passat, i què aquesta modificació 
no es pot demorar fins el mes de novembre, ja que són despeses imprescindibles, com 
cementiri, enllumenat o despeses de conservació i neteja de la piscina municipal.  
 
Prèvia declaració d’urgència, acordada per majoria ((6 vots a favor: 5 PP, 1 CxI i 5 vots 
en contra: 4 PSM-EN i 1 PSOE) , que representa el vot favorable de la majoria 
absoluta legal, es va  tractar el següent assumpte:  
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ EXPEDIENT MODIFICACIÓ DE CRÈ DIT 13/2014.-  
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Es va donar lectura a la Proposta signada pel regidor  d’Economia, Hisenda i Urbanisme, 
Sr. Miquel Perelló Alomar, de data 13 d’octubre 2014, que deia:  
 
“ Per Decret de Batlia, de dia 13 d’octubre de 2014, s’inicia l’expedient per a l’aprovació 
de la modificació de crèdit mitjançant suplement de crèdit. 
 
Per poder atendre les despeses que es detallen a continuació, per a les quals la 
consignació és insuficient o no n’hi ha en el pressupost ordinari actual, cal tramitar 
l’expedient de suplement de crèdit, que s’ha de finançar mitjançant romanent de 
tresoreria del pressupost vigent de la corporació, amb subjecció a les disposicions 
vigents.  
 
Despeses que cal finançar, i finançament que es proposa:  
 
a) Partides del Pressupost de despeses a que afecten l’expedient: 
 
Partida 454/21001.- CONSERVACIÓ DE CAMINS I CARRERS .- es proposa ampliar 
en la quantitat de 1.500 €, per atendre les millores per la conservació de camins i 
carrers. 
 
Partida 164/21200.- CONSERVACIÓ CEMENTIRI.-  es proposa ampliar en la quantitat 
de 1.045 €, per atendre despeses per la conservació del cementiri 
. 
Partida 332/21200.- CONSERVACIÓ BIBLIOTECA.-  es proposa ampliar en la 
quantitat de 1.500 €, per atendre despeses conservació biblioteca. 
 
Partida 165/21300.- CONSERVACIÓ ENLLUMENAT PÚBLIC.-  es proposa ampliar 
en la quantitat de 1.600 €, per atendre factures d’enllumenat públic. 
 
Partida 331/22100.- ENERGÍA ELÈCTRICA CASAL ENTITAT S.- es proposa ampliar 
en la quantitat de 1.500 €, per atendre factures d’electricitat. 
 
Partida 342/22110.- PRODUCTES DE NETEJA I CONDICION AMENT PISCINA 
MUNICIPAL.-  es proposa ampliar en la quantitat de 2.700 €, per atendre les factures 
productes de neteja i condicionament piscina municipal. 
 
Per tot això, PROPOSO al Ple l’adopció de l’acord següent ACORD: 
 
Primer.-  Aprovar l’expedient de suplement de crèdit número 13/14, per finançar  
mitjançant  romanent de tresoreria per a despeses generals del pressupost vigent de la 
corporació. 
 
Segon.-  Aprovar la següent proposta de modificació de crèdit número 13/14 en el 
Pressupost Municipal de 2014 per suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria disponible, quedant fixades les partides i conceptes pressupostaris afectats, 
de la següent forma: 
 
PARTIDES EN AUGMENT: 
DESPESES 
 

Partida Denominació Crèdit 
anterior 

Modificació Crèdit 
definitiu 

454/21001 Conservació de camins i 
carrers 

30.942,00 € 1.500,00 € 32.442,00 € 

164/21200 Conservació cementiri 1.000,00 € 1.045,00 € 2.045,00 € 
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332/21200 Conservació biblioteca 1.500,00 € 1.500,00 € 3.000,00 € 
165/21300 Conservació enllumenat 

públic 
4.450,00 € 1.600,00 € 6.050,00 € 

331/22100 Energía elèctrica C. Entitats 6.000,00 € 1.500,00 € 7.500,00 € 
342/22110 Proc.de neteja i condic. Pis. 

Mun. 
3.000,00 € 2.700,00 € 5.700,00 € 

  46.892,00 € 9.845,00 € 56.737,00 € 
 

INGRESSOS 
 
Partida Denominació Crèdit anterior Modificació Crèdit definitiu 
870.00 Romanent de tresoreria 123.644,48 € 9.845,00 € 133.489,48 € 

  
 
 
L’import total ampliat de dit expedient ascendeix a 9.845,00 €, essent la procedència dels 
fons per finançar el mateix, amb càrrec al romanent de tresoreria disponible. 
 
Quedant d’aquesta forma anivellat el Pressupost. 
 
Tercer.-  Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies 
hàbils, mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
En cas que no es presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple 
disposarà del termini d’un mes, comptat des de la finalització del període d’exposició 
pública, per resoldre-les.“  
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per majoria (5 vots a favor: PP, i 6 abstencions: 4 PSM-
EN, 1 PSOE, 1 CxI) acorden aprovar la proposta abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 
 
 
Prèvia declaració d’urgència, acordada per unanimit at dels assistents, que 
representa el vot favorable de la majoria absoluta legal, es va  tractar el següent 
assumpte:  
 
2.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ CXI PER L’ACATAMENT DE  LES SENTÈNCIES I 
INTERLOCUTÒRIES DEL TRIBUNAL SUPERIOR DE JUSTÍCIA D E LES ILLES 
BALEARS EN RELACIÓ AL TIL.-     
Es va donar lectura a la moció del grup municipal CxI, de data 15 d’octubre 2014, 
signada pel seu portaveu, Sr. Joan Ramis Ramis, que deia: 
 
“El passat 23 de setembre la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de 
Justícia de les Illes Balears anul·là el decret del Govern que regula l’aplicació del TIL. 
 
La Sala va dictar tres sentències en què estima els recursos presentats per CCOO, 
STEI i UGT i declara nul el decret que regula el TIL als centres docents no universitaris 
de les Balears. 
 
Las tres resolucions analitzen els motius exposats pels recurrents, basant la seva 
estimació dels recursos en dos motius principalment.  D’una banda, la Sala 
Contenciosa Administrativa creu que el Govern ha incomplit el tràmit obligat d’informe 
de la Universitat de les Illes Balears.  “Si l’Estatut preveu per a la Universitat una 
funció assessora del Govern en tot allò relatiu a l a llengua catalana, no es pot 
obviar la seva intervenció en aquesta matèria i, pe r tant, en aquesta matèria els 
seus informes són preceptius”,  assenyala una de les sentències. 
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Així mateix, la sala conclou que el Decret 15/2013 (ara anul·lat) infringeix la Llei balear 
4/2011 de bona administració i de bon govern, que, en relació als avantprojectes de 
llei, exigeix una avaluació prèvia, concretada en la memòria de l’anàlisi  de l’impacte 
normatiu. 
 
Els sindicats entenien que, igual que el TIL, l’ordre per aplicar-lo contravé la 
Constitució, l’Estat d’Autonomia, la Llei de Normalització Lingüística i la recentment 
aprovada Llei Orgànica de Millora de la Qualitat de l’Ensenyament (LOMQE). 
 
En aquest sentit el Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears (TSJIB) va dictar 
quatre interlocutòries en les quals ordena la suspensió cautelar de l’execució de l’ordre 
de la Conselleria d’Educació del 9 de maig 2014 per mitjà de la qual es desenvolupen 
determinats aspectes del TIL en els centres docents no universitaris de les Balears.  
L’ordre de la Conselleria suspesa és la que desenvolupa el calendari d’implantació del 
sistema de Tractament Integrat de Llengües per a aquest curs 2014/2015. 
 
La Sala Contenciosa Administrativa del TSJIB va acordar atendre la petició de mesura 
cautelar de suspensió de l’ordre instada pels sindicats STEI – UGT, Docents per la 
Democràcia, la Confederació d’Associacions de Pares i Mares d’Alumnes de les Illes 
Balears i CCOO en els recursos que havien presentat contra l’ordre del Govern de 
Bauzá.  
 
En cada una de les interlocutòries, el TSJIB diu clarament que la suspensió de l’ordre 
està directament relacionada amb les sentències que ahir es feren públiques i que 
anul·laven el decret del TIL.  “La nul·litat del decret es projecta i afecta la nul·litat de 
l’ordre, sense que sigui necessari esperar la sentència que s’ha de dictar sobre 
l’ordre”. 
 
Per la sala, “s’ha d’entendre contrària als interessos generals la implantació –
mitjançant l’ordre de 9 de maig de 2014- d’un calendari d’aplicació d’uns projectes de 
tractament de llengües emparats en un decret que hem declarat nul”. 
 
Assegura la sala que no fa falta esperar la fermesa de les sentències sobre la nul·litat 
del decret.  Adverteixen que el decret ha estat objecte d’un ponderat i acurat examen 
de  validesa amb un resultat, la seva nul·litat, que no es pot ignorar ni permet continuar 
com si no hagués passat res. 
 
Aquestes sentències i interlocutòries tengueren com a conseqüència el cessament de 
la Consellera d’Educació, Cultura i Universitats Juana Maria Camps i el nou 
nomenament de Núria Riera com a nou titular al capdavant de la Conselleria 
d’Educació. 
 
A pesar del relleu a la Conselleria i les sentències i interlocutòries del Tribunal Superior 
de Justícia (TSJIB), el president balear, José Ramón Bauzá, defensava que el 
Tractament Integrat de Llengües (TIL) continua en vigor malgrat la sentència que 
anul·la el decret de trilingüisme i la interlocutòria que en suspèn cautelarment 
l’aplicació.  Bauzá, en un desafiament en tota regla al tribunal, manté l’aplicació del 
model de trilingüisme a les aules de les illes. 
 
Per aquests motius, el Ple de l’Ajuntament de Llubí,  ACORDA: 
 
1- L’Ajuntament de Llubí insta al Govern de les Ill es Balears a acatar les 
sentències del Tribunal Superior de Justícia de les  Illes Balears que anul·la el 
decret del Govern que regula l’aplicació del TIL. 
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2- L’Ajuntament de Llubí insta al Govern de les Ill es Balears a acatar les quatre 
interlocutòries del Tribunal Superior de Justícia d e les Illes Balears i suspendre 
de forma cautelar l’execució de l’ordre de la Conse lleria d’Educació del 9 de 
maig 2014 per mitjà de la qual es desenvolupen dete rminats aspectes del TIL en 
els centres docents no universitaris de les Balears . 
 
3- L’Ajuntament de Llubí insta al Govern de les Ill es Balears a recuperar el diàleg 
amb els agents socials i la comunitat educativa per  tal de definir un model 
lingüístic i educatiu estable i de consens.”   
 
Per part del PP, el Sr. Batle es va presentar una esmena al punt 3- de la moció per què 
quedi de la següent manera: 
 
3- L’Ajuntament de Llubí insta al Govern de les Ill es Balears a mantenir el diàleg 
amb els agents socials i la comunitat educativa per  tal de definir un model 
lingüístic i educatiu estable i de consens.”   
 
L’esmena va ser acceptada pel Sr. Joan Ramis Ramis del grup municipal CxI. 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat,  acorden aprovar la moció abans descrita i 
l’acord contingut a la mateixa amb l’esmena presentada. 
 
 
8.-  PRECS I PREGUNTES.-  
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es va 
formular el següent prec: 
-Que es facilitin distintius als vehicles que poden transitar pel camí d’Es Daus.   
Contestà el Sr. Toni Vallespir, dient que la autorització i distintius per als vehicles ja ho 
fa l’Ajuntament, però no comprova si ho duen exposat.  
 
 
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es varen 
formular les següents preguntes: 
-Que es facin nets els embornals.  El Sr. Toni Vallespir informà que ja s’havien fets nets. 
  
-Que es retiri el material de focs artificials que hi ha al camp de fútbol. 
 
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN es varen 
formular les següents preguntes: 
-Quin criteris s’han seguit per què a un carrer s’hagin fet les voravies i a altres només 
s’hagi asfaltat, posant com exemple els carrers Rector Tomàs i carrer Doctor Fleming?   
Li contestà el Sr. Batlle dient que eren dos projectes diferents, que el carrer Rector 
Tomàs, s’està arreglant amb personal del SOIB, i que la pavimentació i asfaltat del 
carrer Doctor Fleming, s’ha realitzat em base al projecte subvencionat pel Consell de 
Mallorca. És intenció d’aquest equip de govern realitzar millores a tots els carrers del 
poble. 
Replicà el Sr. Vicens dient que el que hi ha és arbitrarietat i improvisació i no un pla 
d’asfaltat. 
El Sr. Toni Vallespir manifestà que hi ha un informe de l’arquitecte tècnic, amb l’estat 
dels carrers.  Replicà el Sr. Vicens dient que una cosa era un pla d’asfaltat i altra, un 
informe. 
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-A l’informe policial que ens va remetre la secretaria d’aquest Ajuntament, relatiu a la 
modificació de trànsit davant el Centre Sanitari, qui va  demanar la modificació i per 
què no es va demanar opinió a la gent?   Contestà el Sr. Toni Vallespir, dient que ho 
va demanar el metge del Centre Sanitari i que si es va demanar opinió als veïnats, de 
fet, ens han felicitat per l’actuació.   
 
-A la visita realitzada per la presidenta del Consell de Mallorca, hi va haver una reunió 
amb les associacions culturals i esportives del poble, a la qual el seu grup no va esser 
convidat i a la que l’hagués agradat assistir per rebatre l’argumentari de la presidenta 
del Consell de Mallorca. 
 
 
Per part de la regidora Sra. Magdalena Perelló Fron tera, del grup municipal PSM-
EN, es varen formular les següents preguntes: 
-Que es faci un informa sobre l’estat de ruina en què es troba l’iummoble situat al 
carrer Sineu, tal i com ja es va fer a l’immoble també en estat ruïnós del carrer Born.  
Contestà el Sr. Toni Vallespir dient que l’immoble del carrer Sineu pertany a una entitat 
bancària. 
 
-Quan es farà la programació del casal de Joves?  (manifestà que volia que constes  
en Acta, atès que aquesta pregunta s’ha formulat en varies ocasions).  Li contestà el 
Sr. Tomàs Ramis, dient que ja li informaria quan ho tingués fet. 
 
Per part del regidor Sr. Cristòfol Riera Solé, del grup municipal PSM-EN, es va 
formular la següent pregunta: 
-Com està el tema d’adaptació del local del cementiri vell per a protecció civil?   Li 
contestà el sr. Batlle dient que s’estan fet compres de material i vestimenta per a 
l’associació de protecció civil de Llubí, però que encara no s’ha pogut habilitar aquest 
local per a la seva seu, ja que l’Ajuntament no disposa de consignació pressupostària i 
a dia d’avui, tot el material de protecció civil està al carrer del Pes. 
 
-Quin criteris se segueixen quan es pinten dues línies per a una autorització de gual?  
Li contestà el Sr. Toni Vallespir, dient que per informe de la policia local es pinten o no 
dues línies, una davant el gual i altra, a l’altra banda de carrer. 
 
 
Sense més assumptes a tractar, per ordre del Sr. President s’aixecà la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del que com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 
 


